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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, gospodinu Goranu 

Durovicu, ministru ekonomskog razvoja nelcgitimne 43 Vlade, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE

Gospodine Durovicu,

Odlukom Vlade smanjen je minimalni iznos trazenih bankarskih garancija u 
postupku sticanja “ekonomskog drzavljanstva”,i to sa 2,5 miliona eura na fiksnih 
milion eura. Sta je razlog ovako liberalnog pristupa i finansijskih benefita koji ce 
olaksati proceduru sticanja cmogorskog drzavljanstva i dodatno stimulisati 
kontroverzne biznismene za ulaganje u Crnu Goru i pored visegodisnjeg protivljenja 
i upozorenja Evropske Komisije?

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.
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Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje

Zdenka Popovic, poslanica Skupstine Crne Gore, postavila je poslanicko pitanje sljedece 
sadrzine:

..Odiukom Vlade smanjen je minimaini iznos trazenih bankarskih garancija u postupku 
sticanja „ekonomskog drzavijanstva”, i to sa 2,5 miliona eura na fiksnih milion eura. Sta je 
razlog ovako liberalnog pristupa i finansijskih benefita koji ce olaksati proceduru sticanja 
cmogorskog drzavijanstva i dodatno stimulisati kontroverzne biznismene za ulaganje u Crnu 
Goru i pored visegodisnjeg protivijenja i upozorenja Evropske Komisije?"

Na postavijeno pitanje, Ministarstvo ekonomskog razvoja i turizma, daje sljedeci

ODGOVOR

Cilj posebnog programa, jos od uvodenja istog (01.01.20219. godine), je privlacenje i 
podsticaj investicijama koje ce intenzivirati razvojne projekte, kao i brzi razvoj manje 
razvijenih opstina u Crnoj Gori.
Zelim da napomenem da je prvobitnom Odiukom koja definise realizaciju ovog programa 
trajanje programa bilo ograniceno do 31.12.2021. godine, te da je prethodna Vlada krajem 
prosle godine donijela Odiuku o izmjenama i dopunama Odluke, cime je trajanje programa 
produzeno za dodatnih 12 mjeseci.
Imajuci u vidu prethodno navedeno, Vlada Crne Goreje donijela odiuku da. u procesu koji je 
ranije definisan, omoguci razvoj dodatnog broja projekata kroz ovaj program, a sve u 
ogranicenjima koja su takode definisana. U tom pravcu, pored vec navedene cinjenice da 
ova Vlada nije produzila trajanje programa, isticem i da ogranicenje u broju mogucih krajnjih 
aplikanata za crnogorski pasos (2000) nije korigovano od strane ove, kao ni od strane 
prethodne Vlade.
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Imajuci u vidu ekonomski izazovnu situaciju koja je u prvi mah uslijedila usijed pandemije 
Covida 19, te aktuelnu situaciju zbog .agresije Rusije na Ukrajinu koja je izazvala ekonomske 
potrese i u poslednjim decenijama nezabiljezen rast inflacije, Ministarstvo ekonomskog 
razvoja i turizma je smatralo da se umanjenjem ovog usiova stvara boiji investicioni ambijent 
za nove investicije.
Dakle, pomenute izmjene su donijete u cilju postizanja optimalnih ekonomskih benefita i 
pruzanja dalje podrske razvojnim projektima, te dodatno u cilju davanja vecih mogucnosti 
potencijalnim investitorima da ulaganjem u razvojne projekte kroz ovaj program pokrenu jos 
jedan broj investicija. Sa druge strane omogucava se svim investitorima koji ispunjavaju 
kriterijume propisane Odlukom da podnesu prijave i zapocnu realizaciju svojih razvojnih 
projekata u sektoru turizma. Dakle, namjera Vlade Crne Gore je da dodatno podstakne nove 
investicije u razvojne projekte u sektoru turizma na ukupnom podrucju Crne Gore sto ce dalje 
uticati na unapredenje i ubrzanje privrednog i turistickog razvoja Crne Gore i otvaranje novih 
radnih mjesta, te istovremeno postizanje ravnomjernog regionalnog razvoja.

Izmjenama ce biti data i mogucnost investitorima ciji su projekti u ranijem periodu uvrsteni na 
Listu razvojnih projekata da imaju ravnopravan polozaj sa investitorima koji ce u skladu sa 
ovom Odlukom podnijeti prijavu za uvrstavanje projekata na Listu razvojnih projekata, u vezi 
sa iznosom bankarske garancije. Na ovaj nacin smatrali smo da se, u izazovnoj ekonomskoj 
situaciji investitorima koji su se dokazali kao kredibilni, sto je potvrdeno kroz model kontrole 
koje je ministarstvo uspostavilo u ranijem periodu, olaksava investicja usiijed oslobadanja 
znacajnog dijela sredstava, s tim sto svakako garancija od 1 miliona eura ostaje na snazi.

Dakle, uvjereni smo da ce se obezbijediti da vremenski period nastao ranijim produzenjem 
Posebnog programa bude iskoriscen za prosirivanje Liste razvojnih projekata, odnosno 
uvrstavanje novih projekata na Listu.

Isticemo da je ukupna predracunska vrijednost 11 projekata koji se u ovom trenutku nalaze 
na Listi razvojnih projekata u oblasti turizma 341 miliona eura. Do sada su investitori u 
realizaciju ovih projekata ulozili vise od 43 miliona eura.

Takode, treba istaci da je u razvojne projekte od strane aplikanta do sada ukupno ulozeno 
oko 34 miliona eura, dok je na escrow racunima polozeno ukupno 158 miliona eura. Na 
poseban racun za ulaganja u manje razvijena podrucja je uplaceno preko 12 miliona eura, a 
na escrow racunima je ukupno polozeno 54 miliona eura. Od administrativnih taksi je u trezor 
uplaceno skoro 28 miliona eura.

Moram da naglasim da izmjene Odiuke koji su bill predmet mog odgovora uvazenoj poslanici 
Popovic, ni na jedan nacin ne mijenjaju i ne uticu na samu proceduru sticanja “ekonomskog 
drzavljanstva“ za bilo kog aplikanta. Ta procedura je ostala nepromijenjena.

Na kraju zelim da istaknem da je stav ove Vlade da dodatnog produzenja ovog programa ne 
moze biti, ne iz razloga sto ne vidimo njegove moguce benefite i smatramo da program ne 
doprinosi nasoj privredi, vec iskijucivo zbog upravo misljenja Evropske Komisije u vezi sa 
ovakvim programima.
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